
 

Λίγη γραμματική:  

Η τελευταία συλλαβή μιας λέξης λέγεται λήγουσα. 

Η προτελευταία συλλαβή μιας λέξης λέγεται παραλήγουσα. 

Η τρίτη από το τέλος συλλαβή μιας λέξης λέγεται προπαραλήγουσα. 

Π.χ. στη λέξη μολύβι: 

Προπαραλήγουσα        παραλήγουσα            λήγουσα 

       μο                                   λύ                                 βι 

Οι λέξεις που τονίζονται στη λήγουσα λέγονται οξύτονες. 

Οι λέξεις που τονίζονται στην παραλήγουσα λέγονται παροξύτονες. 

Οι λέξεις που τονίζονται στην προπαραλήγουσα λέγονται προπαροξύτονες. 

Καμιά λέξη δεν τονίζεται πιο πάνω από την προπαραλήγουσα. 

 

Γράψε τις παρακάτω λέξεις στη σωστή θέση στον παρακάτω 
πίνακα: 

παπαρούνα, καλός, έρχομαι, δρόμος, συλλαβή, ουρανός, ησυχία, 
ποίημα, γράμμα, άνθρωπος, αγάπη, νερό, παράθυρο, τετράδιο, 
χρονιά, τρώω, εγώ, απόγευμα 

οξύτονη παροξύτονη προπαροξύτονη 

καλός παπαρούνα έρχομαι 
   

   
   
   

   
Ξανάγραψε τις παρακάτω προτάσεις με μικρά γράμματα. Ξεκίνα 
με κεφαλαίο και πρόσεξε που θα βάλεις τόνο: 

Ο ΝΟΜΟΣ ΑΥΤΟΣ ΕΙΝΑΙ ΠΟΛΥ ΑΥΣΤΗΡΟΣ 

…………………………………………………………………………………………………….. 

Ο ΝΟΜΟΣ ΑΥΤΟΣ ΕΙΝΑΙ ΟΡΕΙΝΟΣ 

……………………………………………………………………………………………………… 

ONOMA………………… 


